
Притисак чланства и дела руководства гура Коштуницу према Николићу 

Пише: Ђорђе Вукадиновић
четвртак, 07 април 2011 08:10

  
Без медијске најаве, готово у тајности, лидери Српске напредне странке и Демократске
странке Србије састали су се у уторак у четири ока, у покушају да закопају ратне секире
и договоре сарадњу две странке. Из заједничког саопштења једино се могло закључити
да су Томислав Николић и Војислав Коштуница договорили да њихови међусобни
сусрети буду редовни, те да ће на њима "отворено разматрати сва значајна питања која
утичу на будућност земље".

  

Пре скоро три месеца, на последњем заједничком састанку опозиционог двојца, само су
појачане разлике Коштуничиног евроскептицизма наспрам Николићевог новопробуђеног
елана за европске интеграције. Последња истраживања говоре и да је повећана
разлика у подршци бирачког тела, па тако напредњачка коалиција ужива чак 41,7, а
ДСС свега 7,1 одсто гласова потенцијалних бирача.

  

Да ли је пренаглашен значај овог сусрета и шта могу бити његове последице по
деловање опозиције за "Вести" говори политички аналитичар Ђорђе Вукадиновић.

  

Како процењујете резултат састанка челника СНС и ДСС?
  - У овом тренутку његов значај видим у томе што је до тог сусрета уопште дошло. То
показује да обе стране желе да се односи поправе или макар да се такав утисак стекне
код сопствених и туђих бирача.

  

Шта најавом сарадње добија, а шта губи ДСС?

  

- Теоретски не губе много ни једни ни други, јер да су тако проценили не би до сусрета
ни дошло. Ту великог губитка нема, али бар за сада нема ни много резултата. У сваком
случају ДСС добија то што више неће бити или ће бар бити у мањој мери окривљен за
разбијање такозваног опозиционог јединства. Такође, отупеће и критике да се инате и
да су љуборморни на СНС и рејтинг који имају напредњаци. На другој страни, ДСС-у ће
сада бити смањен простор за политичку критику Николића и његових присталица.

  

А напредњаци?
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- Најава сарадње, понављам, никоме не штети, мада у овом тренутку више користи
Српској напредној странци, јер ће на овај начин ДСС бити ван круга партија које их
критикују, а Николић ће додатно учврстити своју садашњу политичку позицију.

  

Да ли је једноцифрен рејтинг ДСС натерао Коштуницу да заборави изјаве
Николића као што је она да ће "ако треба преотимати гласове ДСС"?
  - Не мислим да је то утицало на Коштуницу већ, можда више, притисак чланства,
односно дела рукводства, који се плаши да ће након следећих избора поново остати ван
власти.

  

А колико је утицаја имало то што је Николић потписао петицију против политичког
прогона Војислава Коштунице? 

  

- Вероватно јесте као позитиван гест, али не пресудно.
  
  

Да ли можемо очекивати да више неће бити вербалних напада између ове две
странке и њихових лидера?

  

- Не можемо. Бар привремено ће мало ћутати и неће се јавно свађати, али не можемо
очекивати да ће то до краја нестати, осим у случају да договоре коалицију.

  

Спекулише се да је Коштуница прихватио позив Николића зато што жели да се
осигура од судског прогона када СНС буде на власти?
  
  - Не верујем да ће од тог суђења ишта бити, без обзира на то ко буде на власти.

  

(Вести)
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